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В статье дается обоснование организационных способностей наукоёмких
предприятий ракетно-космического машиностроения. Проведен анализ
текущих проблем и специфических особенностей отрасли. В работе
представлена иерархия организационных способностей и теоретико-
методологическое обоснование данной научной категории. Установлены
взаимосвязи между свойствами адаптивности системы управления
предприятий ракетно-космического машиностроения, её
жизнеспособностью и организационными способностями,
включающими динамичные и функциональные. Доказана высокая роль
директивного управления вертикально-интегрированными структурами в
формировании и развитии организационных способностей предприятий
ракетно-космического машиностроения, также их низкая скорость
реагирования на запросы рынка.
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The article provides a substantiation of the organizational capabilities of
science-intensive enterprises in rocket and space engineering. The analysis of
current problems and specific features of the industry was carried out. The
paper presents the hierarchy of organizational abilities and the theoretical and
methodological substantiation of this scientific category. Relationships
between the properties of the adaptability of the control system of rocket and
space engineering enterprises, its viability and organizational abilities,
including dynamic and functional ones, are established. The high role of
directive management of vertically integrated structures, low speed of
response to market demands and accumulated organizational skills in the
formation and development of organizational abilities of rocket and space
engineering enterprises are proved.

 Keywords: SCIENCE-INTENSIVE ENTERPRISES, ROCKET AND SPACE
ENGINEERING, MANAGEMENT, ORGANIZATIONAL ABILITIES
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